

## Why do we believe in the Cross?



Many of my Muslim friends ask me why Christians believe in the cross. As I considered this, I thought of six basic reasons:

**1) God promised it through the Jewish prophets before Christ.** Chief among these prophets was David who prophesied saying *“Dogs have surrounded me; the assembly of the wicked have enclosed me; they pierced my hands and my feet.”* Psalms 22 (Zabour). Note that David was not crucified, so he could not have been referring to himself.

**2) The crucifixion did not take the Messiah by surprise.** Rather, He came for that very purpose. He told His disciples, *“Behold . . . the Son of man shall be delivered to the chief priests, and to the scribes; and shall condemn Him to death, and shall deliver him to the Gentiles: and they shall mock him, and shall scourge him and shall spit upon him, and shall kill him: and on the third day he shall rise again.”* Mark 10:33,34

**3) There were many witnesses present during the crucifixion.** Most important to mention is Mary the mother of Jesus and John, one of his closest disciples. John wrote about the crucifixion so that everyone would know what happened. And would a mother not know her own son? And why would God start a religion *built* on deception given the fact that the most important disciples of Christ believed and taught His crucifixion?

**4) The words of the crucified one:** The disciples of Christ recorded these words that were spoken from the cross: *“Father forgive them for they do not know what they are doing.”* Luke 23:34. Are these the words of an imposter or a substitute? John also wrote that the crucified one told Mary to consider John as her son in his place, and then charged John to take Mary as a mother to care for her. John 19:26-27. Why would someone else care about Mary’s future?

**5) The testimony of Christians:** During the crucifixion most of the Messiah’s disciples ran away at first. But after three days He rose from the dead and appeared to them. This inspired each of them to offer his life for the cause of spreading the message of salvation. This salvation was based on the crucifixion, death and resurrection of the Messiah. Also, Christians have practiced two ordinances since the dawn of Christianity until this day: baptism and the Lord’s supper, to commemorate what the Messiah did on the cross.

**6) The contemporary historians:** Pagan, Jewish and Christian historians wrote about the crucifixion and its universal acceptance. Among them are Flavius Josephus in 37 AD (about four years after the crucifixion), Thallus (the Samaritan) in 52 AD, Suetonius in 120 AD, and Pliny the Younger in 112 AD. Further, Justin Martyr wrote a defense of Christianity to the Pagan emperor Antonius Pious in 150 A.D. In it he mentions the piercing of the Messiah’s hands and feet by the Romans. He also mentions that what took place during the crucifixion is in Pontius Pilate’s records in the emperor’s possession. Hence, the cross was not invented later on due to corruption, but it was and is the heart of Christianity.

## The Crucifixion and the Qur’an

The Qur’an states the following verse: *“And their saying, ‘We killed the Christ’—Isa, son of Mary, God’s apostle; they neither killed him nor crucified him, but it appeared to them so . . . surely they did not kill him but God raised him to himself. . . .”* Sura 4:157-158 (literal translation)

Many Muslims say that God did not allow the Messiah to be killed, but delivered him because he is God’s messenger. One has to ask then, does Islam disallow the killing of God’s messengers? The Quran, the source of the Islamic faith, would be a good place to look for an answer. It says, *“And we brought Moses the scriptures and followed him with messengers, and we gave Jesus, son of Mary, clear arguments and supported him by the Holy Spirit. Why is it that every time a messenger brings you what you do not like you become arrogant? Some you made out to be liars and some you killed.”* Sura 2:87

As you might know, Moses was accused of lying but was not killed. Whom in this verse represents *those who were killed*? If we did not deduce that the son of Mary is the one intended, we should at least deduce that God allows the killing of His messengers. Why then does He interfere with the crucifixion? Why did He not interfere in delivering the messenger of Islam from the poison of Zaineb Bint alharth, the Jewess from Khaiber? Why does He only interfere with the death of the Messiah?

The Qur’an also says, *“Peace be upon me, the day I was born, the day I die, and the day I am brought back to life.”* Sura 19:33 *“And I was a witness over them, as long as I was among them, but when you caused me to die you were the watcher over them. You are the witness over everything.”* Sura 5:117 *“When Allah said, ‘Oh Isa! I will cause you to die and raise you to me and cleanse you from all who disbelieve and make those who follow you above those who disbelieve till the day of resurrection.’”* Sura 3:54

What is obvious in the first verse is that death comes *before* the bringing back to life. Hence, some Muslims have tried to explain that verse by inventing the idea that the Messiah will come back and die and then be brought back to life! Why would he return to die? The Qur’an is not safe in the hands of those who hold this opinion as they dare to twist its suras. They say, *“tawaffitany”* which is equal to saying, *“Put me to death.”* This is to be understood as *“istaufaytany”* meaning *“gathered me up.”* They do not keep this interpretation when the word is used about someone other than Christ, like the messenger of Islam, for example (Suras 10:46; 13:40; 40:77). Then, after they finish twisting their tongues, they accuse us of changing our books! The faithful commentators, however, have stated what is in their books without twisting it, though they disagree in their interpretations. Some of them said he died for three hours, others say seven hours, and so on.

Judas, among others, is said to have been crucified instead of Christ. However, the Bible states that he hung himself and then fell, and his guts poured out. Matthew 27, Acts 1 Are the words spoken from the cross suitable to this traitor? Would not Mary and John be able to distinguish between Jesus and Judas? What is God’s purpose in misleading them and the whole of Christendom? This verse can be understood that it appeared to the Jews that they got what they wanted, but God raised Christ and they did not get rid of him for good.

## The Meaning of The Cross

Our parents, Adam and Eve, sinned by disobeying God. Although God had forgiven their personal sin, they were still expelled from Paradise (Sura 2:30-38). This implies that a serious change in their nature made them unfit to remain in Paradise. Their descendents must have inherited that condition because they were not able to return to Paradise where they were supposed to be. Almost all the religions in the world seek to attain that state of perfection which our parents once had. The Bible diagnoses this inherited condition as sin. God is perfect, pure and holy, and He cannot live with sin. That is why He covered Adam and Eve with animal skin. Thus, He was the *first* to offer a sacrifice on their behalf. Then Abel offered a sacrifice to God, and God accepted it. His brother, Cain, on the other hand, wanted to do things his way and offered the best fruit of the land. But God rejected it. This shows that God cares about *how* we worship Him and does not accept just any kind of worship we choose. Every generation from Adam to Noah, to Ibrahim, Moussa, and David offered sacrifices to cover their sins according to God’s instructions. The prophet David confessed his sin in the Zabour (Psalms) saying, *“Have mercy upon me, O God, according to thy lovingkindness; according to the multitude of thy tender mercies blot out my transgressions. Wash me thoroughly from my iniquity, and cleanse me from my sin. For I acknowledge my transgressions: and my sin is ever before me. Against thee, thee only, have I sinned, and done this evil in thy sight: that thou mightest be justified when though speakest, and be clear when thou judgest. Behold, I was shapen in iniquity; and in sin did my mother conceive me.”* Psalm 51:1-5.

Solomon the Wise built a temple in Jerusalem, according to God’s instructions, where sacrifices were offered until the coming of the Messiah. For He was the real sacrifice who was promised and whom the sacrifices symbolized. Other Jewish prophets prophesied about the coming of Christ with words like these: *“Surely he hath born our griefs, and carried our sorrows: yet we did esteem him stricken, smitten of God and afflicted. But he was wounded for our transgressions, he was bruised for our iniquities: the chastisement of our peace was upon him; and with his stripes we are healed. All we like sheep have gone astray; we have turned every one to his own way; and the Lord hath laid on him the iniquity of us all. He was oppressed, and he was afflicted, yet he opened not his mouth: he is brought as a lamb to the slaughter . . . Yet it pleased the Lord to bruise him; he hath put him to grief: when thou shalt make his soul an offering for sin, he shall see his seed . . . by his knowledge shall my righteous servant justify many; for he shall bear their iniquities.”* Isaiah 53.

Jesus, the Messiah was the only man who was born different from the rest. He was unique, according to the prophet of Islam, in that he was the only one whom Satan could not touch at his birth, as recorded in Bukhari. His perfection made him worthy to be a perfect sacrifice on behalf of the sinful human race. Therefore, either you must die for your own sins – forever in hell – or you must believe and trust that Jesus came to bear your sins *for you* through *His death* on the cross – God’s perfect sacrifice – so you may live forever in Heaven. We invite you now to repent of your sin, flee from death, choose eternal life, and trust in the sacrifice Jesus made for you on the cross. We invite you to come to Jesus.

©Advance Ministries [www.Arabic-English-Tracts.com](http://www.Arabic-English-Tracts.com)  
[www.MuslimsLetsTalk.com](http://www.MuslimsLetsTalk.com)  
Email: [comparingfaith@gmail.com](mailto:comparingfaith@gmail.com)

## لماذا نؤمن بالصليب

دار حديث ببني وبين أصدقائي المسلمين عن أسباب إيمان المسيحيين بالصليب. وبعد تفكير ملي، وجدت ستة أسباب أساسية لذلك:

(1) وعد الله به على لسان أنبيائه اليهود قبل المسيح، وعلى قمة هؤلاء الأنبياء النبي داوود عليه السلام، الذي تنبأ في الزبور قائلًا: "أحاطت بي كلاب، جماعة من الأشرار اكتفتني، ثقبوا يدي ورجلي." مزمو (زبور) 22. (لاحظ أن داوود لم يصلب فمن المقصود ومن المتكلم؟)

(2) أن الصليب لم يكن مفاجأة للسيد المسيح عليه السلام، بل جاء لهذا الغرض كما علم تلاميذه عدة مرات قائلًا: "ها نحن صاعدون إلى أورشليم وابن الإنسان يسلم إلى رؤساء الكهنة والكتبة، فيحكمون عليه بالموت، ويسلمونه إلى الأمم، فيهزأون به ويجلدونه ويتقلون عليه ويقتلونه، وفي اليوم الثالث يقوم." مرقس 33:10

(3) شهود العيان: شهد الكثير واقعة الصلب وأهمهم مريم أم يسوع، ويوحنا الأزق تلاميذه الذي كتب عن واقعة الصلب لكي يعلم الجميع ما حدث. هل يمكن ألا تعرف الأم وليدها؟ ولماذا يبدأ الله دينًا مبنيًا على الضلال إن كان أهم تلاميذ المسيح قد أقروا بالصلب؟

(4) كلمات المصلوب: لقد قيلت من الصليب هذه الكلمات كما دونها تلاميذ المسيح المعاصرين: "يا أبناء أغفر لهم لأنهم لا يعلمون ماذا يفعلون." لوقا 23:34 هل هذه كلمات بديل؟ وقد كتب يوحنا أن المصلوب قال لمريم أن تعتبر يوحنا ابنًا لها بدلا عنه، وأوصى يوحنا أن يأخذها كأم له ويهتم بها. يوحنا 19:26-27 لماذا يهتم المصلوب بمصير مريم؟

(5) شهادات المسيحيون: لقد فرَّ معظم تلاميذ المسيح عند واقعة الصلب، ولكن بعد ثلاثة أيام قام المسيح من بين الأموات وظهر لهم، مما جعل كل واحد منهم يقدم حياته في سبيل نشر رسالة الخلاص المبنية على صلب وموت وقيامة المسيح لخلاص البشرية. وقد مارس المسيحيون منذ فجر المسيحية إلى اليوم فريضة المصودية والعشاء الرباني تذكارا لما فعله المسيح على الصليب.

(6) المؤرخون المعاصرون: لقد كتب المؤرخون الوثنيون والمسيحيون واليهود عن واقعة الصلب والإيمان به مثل فلافيوس جوسيفوس 37 ميلادية (أي أربع سنوات بعد الصلب). وثاليس السامري 52 ميلادية وسوتونيس 120 ميلادية وبلينيوس سيكوندس 112 ميلادية. وقد كتب جسطن الشهيد المسيحي دفاعا إلى الامبراطور الوثني بيوس 150 م ويذكر في دفاعه ثقب الرومان ليدي ورجلي يسوع بالمسامير، ويقول للإمبراطور فيه أن ما حدث عند الصلب موجود في سجلات بيلاطس البنطي الموجودة في حوزة الإمبراطور. فالصليب لم يبتكر فيما بعد بسبب التحريف بل هو لب الرسالة المسيحية منذ بدايتها كما شهد عليها كل من عاصرها.

## لماذا لا يؤمن المسلمون بالصليب

"وقولهم أنا قتلنا المسيح عيسى ابن مريم رسول الله، وما قتلوه وما صلبوه ولكن شبه لهم... وما قتلوه يقينا، بل رفعه الله إليه..". النساء 157-158  
كثير من قال لي أن الله لم يقل أن يقتل المسيح لأنه رسوله بل نجاه، وهنا أتساءل هل لا يجوز قتل الرسل في الدين الإسلامي؟ عندما نظرت إلى القرآن مصدر الدين الإسلامي وجدت أنه يقول: "ولقد آتينا موسى الكتاب وبقينا من بعده بالرسول وآتينا عيسى ابن مريم البينات وأبناه بروح القدس أفكلما جاءكم رسول بما لا تهوى أنفسكم استكبرتم ففريقا كذبتم وفريقا تقتلون" البقرة 87  
لا يخفى على القارئ أن شعب إسرائيل كذب موسى مرارا ولكن لم يقتلوه، فمن يمثل في هذه الآية، الذين كذبوا وقُتلوا؟ إن لم نستنتج أن ابن مريم هو المعنى فطى الأكل علينا أن نستنتج أن الله يسمح بموت رسوله. فلماذا يتدخل عند صلب المسيح؟ وهل تدخل الله في تخليص رسول الإسلام من سم اليهودية زينب بنت الحارث التي سمته في خيبر والذي ذكره عند آخر أنفسه؟ لماذا يتدخل في المسيح فقط؟

كما يقول القرآن: "والسلام على يوم ولدت ويوم أموت ويوم أبعث حيا" مريم 33 "... وكنت عليهم شهيدا ما دمت فيهم فلما توفيتني كنت أنت الرقيب عليهم" المائدة 117.

"إذ قال الله يا عيسى إني متوفيك ورافعك إلي ومطهرك من الذين كفروا وجاهل الذين اتبعوك فوق الذين كفروا إلى يوم القيامة" آل عمران 54.

من الواضح في الآية الأولى أن الموت يأتي قبل البعث، فلأخذ البعض في تعليق ذلك باختراع أن المسيح سيعود ويموت ثم يبعث من جديد. لماذا يعود ليموت؟ وأصحاب هذا الرأي يتمادون حتى على القرآن ويحرفون صورته المذكورة أعلاه فيقولون أن توفيتني معناها إستوفيتني وهم لا يتبعون هذا التفسير في الكلام على رسول الإسلام مثلا (أنظر يونس 46، الرعد 40، غافر 77). وبعد أن ينهوا لوي ألسنتهم يتهمونا بالتحريف. أما الأمانة منهم فيقرؤون بما في كتابهم بلا تحريف رغم اختلافهم بالتفسير فمنهم من يقول أنه توفي ثلاثة ساعات، ومنهم من قال سبع ساعات.... إلخ.

عند سؤالي عن تفسير "شبه لهم"، وجدت أن التركيز على شبه والتفسير أن شبه المسيح صلب بدلا عنه. والأكثرية عَلمت أن يهوذا كان البديل، ولكن ليس هناك اتفاق على هذا بين مفسريهم. فهناك الكثير من الأشخاص الذين سُموا كبديل صلب عن المسيح. وإذا نظرنا إلى الإنجيل نجد أن يهوذا مات خنقا قبل أن يصلب المسيح ثم وقع على وجهه وانسكبت أحشائه كلها: "متى 3:27-5، أعمال 1:15-20، وهل الكلمات التي نطقت على الصليب تليق بذلك الخائن؟ أولم تقدر أن تميز مريم بينه وبين ابنها؟ وماذا عن يوحنا الذي كان يعرف الإثنين؟ أولم يقدر أن يميز بينهما؟ وما غرض الله من إضلالهم وإضلال المسيحيين منذ ذلك الحين وإلى اليوم؟! يمكن تفسير أول آية بالقول أنه شبه لليهود أنهم نالوا مقصدهم، ولكن الله أقام المسيح ورفعهم فتم يقتلوه يقينا، وكان الله حكيما في تصرفه.

## معنى الصليب

لقد أخطأ أبوانا آدم وحواء بعصياتهم لأمره تعالى. ومع أن الله كان قد غفر لهم ذنبهم الشخصي (البقرة 38:30) إلا أنهم طردوا من الجنة مما يعني أن تغييرا جنسيا قد حدث لهم وجعلهم غير آهلين للمكوث في الجنة. وقد ورث كل أولادهم هذا التغيير مما جعلهم غير آهلين للرجوع للجنة تلقائيا. فكل ذنابات العالم تقريبا تحاول الرجوع إلى ذلك الكمال الذي كان عليه أبوانا المذكورين. ويعطنا الكتاب المقدس أن ما يمنع الجنس البشري من الرجوع إلى الجنة حاليا هو ما يسميه بالخطية. فالله كامل وظاهر وقُدوس ولا يمكن للخطية أن تتواجد معه، لذا نرى أن الله غطى آدم وحواء بجلد حيوانات مما يدل أنه أول من علمهم تقديم ذبيحة عن الخطية. وقام هابيل بالسير في ذلك المسار وقدم ذبيحة لله قبلها. أما قابيل (قابيل) فأراد أن يسير كما شاء، وقدم من أحسن ثمار الأرض فرفضها الله! وفي ذلك نرى أن الله تهمة كيفية عبادتنا ولا يرضيه أي تعبد إلا على الطريقة التي وضعها هو.

وقدم كل جيل من آدم إلى نوح ومنه إلى إبراهيم وموسى وداوود الذبائح تكفيرا عن خطاياهم حسب إرشادات الله لهم عز وجل. وقال داوود في الزبور معنا عن خطيته هذه الكلمات: " إرحمني يا الله حسب رحمتك. وحسب كثرة رأفتك إرحم معاصيا. اغسلني كثيرا من اثمي ومن خطيئتي طهرني. لاني عارف بمعاصي وخطيئتي أمامي دائما. إليك وحده أخطأت والشر قدام عينيك صنعت لكي تتبرر في أقوالك وتزكو في قضائك. ها أنذا بالإثم صورت وبالخطية حبلت بي أمي." مزمو 51:1-5.

وقام سليمان الحكيم ببناء هيكل أورشليم حسب تعليمات الله وقدمت فيه الذبائح إلى مجيء المسيح الذي كان موعودا به من البدء والذي كان الذبيحة الحقيقية التي كانت ترمز إليه الذبائح. وقد كتب أنبياء اليهود منبئين عن المسيح بكلمات كهذه، (لكن أحزاننا حملها وأوجاعنا تحملها ونحن حسبناه مصابا مضروبا من الله ومذلول. وهو مجروح لأجل معاصينا مسحوق لأجل آثامنا... كلنا كقم ضللتنا ملنا كل واحد إلى طريقه والرب وضع عليه إثم جميعنا. طمأ أما هو قتلنا ولم يفتح فاه، كشاة تساق إلى الذبح... أما الرب فسر بأن يسحقه بالحزن. إن جعل نفسه ذبيحة إثم يرى نسلا تطول أيامه ومسرة الرب بيده تتجج... وعبدي البار بمعرفته يبرر كثيرين وآثامهم هو يحملها) أشعيا 53.

وعند مجيء المسيح قال عنه النبي يحيى (يوحنا المعمدان) "هوذا حمل الله الذي يرفع خطية العالم." (يوحنا 1:29) فالمسيح كان الإنسان الوحيد الذي خلق بطريقة تختلف عن غيره من البشر وانفرد حتى على لسان نبي الإسلام كما ورد في البخاري بأنه البشري الوحيد الذي ولد ولم يستطع الشيطان أن يمسسه. فكونه كاملا جعله أهلا لكي يكون ذبيحة تمثل الجنس البشري الخاطيء، وترد غضب الله على ما ورثناه بسبب سقوط آدم. والمسيح يدعوك اليوم قائلًا: "تعالوا إلي يا جميع المتعبين والثقيلي الأحمال وأنا أريحكم." متى 11:22.

للمزيد من المعلومات أكتب إلى: صدق الله العظيم

© Advance Ministries

www.Arabic-English-Tracts.com

www.MuslimsLetsTalk.com

Email: comparingfaith@gmail.com